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Na Filozofskom fakultetu počeo kurs srpskog za strane studente 

Strance vuče srpski jezik 
"Letnja škola" 16. jula spremno dočekala 68 studenata iz 23 zemlje. Za polaznike 
obezbeđene 22 stipendije. Sa srpskim se, kažu, dobro snalaze, ali se na kuhinju još 
prilagođavaju 

Filozofski fakultet, već desetu godinu zaredom (ako se izuzme nesrećna 1999.), tokom 
letnjeg perioda, postaje domaćin inostranim studentima koji žele da nauče srpski 
jezik i upoznaju našu kulturu i tradiciju. "Letnja škola srpskog jezika" 16. jula 
spremno je dočekala 68 studenata iz 23 zemlje, odnosno tri kontinenta. Većina njih je 
pristigla na vreme, a nekolicina je svoj dolazak najavila naknadno. 

- Školu srpskog jezika osnovao je Univerzitet, prvenstveno kao školu za razmenu 
studenata. Posle povratka naših studenata iz Čikaga, javila se potreba da i mi 
ugostimo inostrane studente i upoznamo ih sa našim jezikom, kulturom i tradicijom - 
rekla je za Glas koordinatorka škole LJiljana Subotić, dodajući da su ove godine za 
polaznike letnje škole obezbedili ukupno 22 stipendije, pri čemu im je umnogome 
pomogao Pokrajinski sekretarijat za obrazovanje i kulturu. 

Predavanja su organizovana po grupama i prilagođena, kako onima koji se prvi put u 
životu sreću sa srpskim jezikom, tako i onima koji se mogu pohvaliti najvišim nivoom 
znanja u toj oblasti. Prijavljujući se za školu, studenti su se izjašnjavali o 
predavanjima koja su želeli da pohađaju, a ako je neko to i zaboravio da navede u 
prijavi, opredelio se na licu mesta, u školi. 

Svakog dana, tokom tri nedelje, studenti 
pohađaju jezičke vežbe od 9 do 13 časova, 
a od ponedeljka, 24. jula počeće 
predavanja iz književnosti i istorije, koja 
će se održavati u popodnevnim 
terminima. Za sada, polaznici letnje škole, 
posle jutarnjih "jezičkih aktivnosti", 
vreme koriste upoznajući znamenitosti 
Novog Sada i obilaskom kulturno-
umetničkih mesta u gradu. 

Za prvu subotu je predviđena 
organizovana poseta Kikindi, tokom koje 
će studenti imati priliku da vide 
Vojvodinu, a već u nedelju na Popovici će 
moći da uživaju u ukusu i mirisu srpskog 
roštilja. 

 
  

  

 

 

KOREJCI RADO UČE 

Kako je katedra za srpski jezik u 
Seulu prisutna već 20 godina, to ne 
čudi da je najveći broj polaznika 
"Letnje škole" upravo iz Koreje. Ono 
u čemu se u Srbiji najteže snalaze je 
hrana "bez štapića" dok njihove 
kolege iz Švedske, Finske, Rusije, 
Grčke, Norveške, Ukrajine i Španije 
nemaju tih problema. U prilog 
činjenici "da o ukusima ne treba 
raspravljati" ide i to da neki od 
studenata uživaju u blagodetima 
srpske kuhinje, dok pojedini 
odmahuju glavom, ne shvatajući 
kako se mi Srbi hranimo. 

 

 

 



A da se"letnja škola" nije svela isključivo na bubanje, govore i pospani pogledi koji su 
se tokom jučerašnjih vežbi mogli zateći u pojedinim učionicama Filozofskog fakulteta. 
- Sviđa mi se ovaj vaš lepi mali grad. Jedan od razloga zbog kog sam ovde, je što sam 
zainteresovan najviše za srpsku kulturu - rekao je Amerikanac Nikolas Baras, jedan 
od onih koji je nekoliko puta "pohodio" naše krajeve, a kome je ovo već treća godina 
učenja srpskog jezika. 

Dvadesettrogodišnja Anja Ham iz Berlina izjavila je za Glas da je u Novom Sadu prvi 
put, a da je kao turista već imala priliku da upozna Beograd. 

- Ovde su ljudi otvoreni, gostoprimljivi. Posebno mi se sviđa način na koji se 
zabavljate ili kako vi kažete, provodite. Od prijatelja sam dosta slušala o festivalu 
Egzit, na kome nažalost nisam bila, ali se nadam da ću imati priliku u budućnosti da 
ga posetim. 

Kažu, sa učenjem srpskog jezika nemaju problema i odlično se snalaze, ali još 
pokušavaju da se prilagode našoj kuhinji. 

S. STANKOVIĆ 
 
 
 
 
 


